
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, landbrug og fiskeri

Dato: 15. oktober 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 49
Vil ministeren kommentere artiklen "Sjællandsk formand rystet efter sam-
råd - og kritiserer fødevareministeren" fra Effektivt Landbrug den 9. okto-
ber 2021 (https://effektivtlandbrug.landbrugnet.dk/artikler/vandmiljoe/69704/sjaellandsk-
formand-rystet-efter-samraad-og-kritiserer-foedevareministeren.aspx) og herunder adres-
sere kritikpunkterne af det faglige grundlag, som rejses i det åbne brev til ministeren fra 
Agerskovgruppen og Landøkonomisk Selskab om bl.a.: 1) Er efterafgrøder såsom olie-
ræddike, honningurt og lignende bedre til næringsstofopsamling end rettidigt etablerede 
vinterafgrøder?, 2) Er efterafgrøder, der er etableret efter høst og som senere efterfølges 
af en vårafgrøde, i et fuldt gødningsår fra 1. august til 31. juli, bedre for vandmiljøet 
end vinterafgrøder?, og 3) Hvad er konsekvensen af, at efterafgrøder efterfølges af en 
vinterperiode, frem til cirka 1. april, hvor jorden er uden afgrøde?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Schmidt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
René Christensen
formand

1/1

Offentligt
MOF Alm.del - Spørgsmål 49

Miljø- og Fødevareudvalget 2021-22


